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SKUPSTINI CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu el. 69 i 162 Poslovnika Skupkine Cite Gore, Odbor za ljudska prava i slobode
Skupkine Cme Gore sa 35. sjednice od 10. jula 2014. godine, podnosi Skupkini

IZVJEATAJ
0 RAZMATRANJTJ IZVJESTAJA 0 RADU FONDA ZA ZA .gTITU I OSTVARIVANJE

MANJINSIUH PRAVA ZA 2012. GODINU

Odbor za ljudska prava i slobode je i u 2014. godini nastavio sa aktivnostima utvrdenim
Plartom alctivnosti za 2014. godinu, posveaenim nastavku alctivnosti u procesu pristupanja Evropskoj
uniji i ispunjenju obaveza utvrdenih Rezolucijom Evropskog parlamenta o Cmoj Gori od 6. februara
2014. godine, Izvjekajem Evropske komisije o napretku Cme Gore iz olctobra 2013. godine, kao i
onim u funkciji ukidanja monitoringa PSSE uvedenog Crnoj God juna 2012. godine Rezolucijom
1890, naroeito kroz realizaciju obaveza iz akcionih planova Vlade za poglavlja 23 i 24 u funkciji
izgradnje efikasnih institucija i drukva vladavine prava, kao preduslova za dalji demokratski razvoj
driave Cite Gore.

Polazedi od navoda iz Izvjekaja Evropske komisije o napretku Crne Gore za 2013. godinu:
„Crna Gora nastavlja da obezbjeduje poStovanje i zakitu manjina i kulturnih prava. Mecluetniaki
odnosi If zemlji nastavljaju da budu dobrt Ipak, Fond za manjine nastavlja da djeluje so znaeajnim
nedostacima, naroeito u pogledu dodjele sredstava i valjanog sprovodenja projekata" (strana 59),

Odbor je razmatranjem Izvjekaja o radu Fonda za za§titu i ostvarivanje manjinsla prava za
2012. godinu /u skladu sa elanom 162 Poslovnika Skupgtine Crne Gore -kontrolna uloga/
realizovao Zetrnaestu aktivnost, utvrdenu Planom aktivnosti Odbora za ljudska prava i slobode za
2014. godinu, saeinjenim na osnovu gore navedenih dokumenata.

Odbor za ljudska prava i slobode je na 35. sjednici, u prokrenom sastavu, uz uee g ee direktora
Fonda za zakitu i ostvarivanje manjinskih prava, predstavnika Ministarstva za ljudska i manjinska
prava, predstavnika nevladine organizacije koja se bavi pitanjima ljudskih prava, u funkciji kontrolne
uloge Parlamenta, u skladu sa elanom 162 Poslovnika, razmotrio lzvjekaj o radu Fonda za za gtitu i
ostvarivanje manjinskih prava za 2012. godinu.

Uvodno obrazlolenje o Izvjekaju o radu Fonda za zakitu i ostvarivanje manjinskih prava za
2012. godinu podnio je direktor Fonda Safet Kurtagio, navodeoi da je elanom 12 Odluke o osnivanju
Fonda za zagtitu i ostvarivanje manjinskih prava utvrdeno da Fond jednom godikje podnosi SkupStini
Crne Gore Izvje gtaj o radu i naeinu raspodjele sredstava i pojasnio razloge kagnjenja u dostavljanju
Izvjegtaja- Izvjegtaj o radu Fonda za 2011. godinu u Skupgtini je razmatran u novembru 2013. uodine,
kada je istekao mandat dotadaAnjem direktoru Fonda i raspisan konkurs za izbor novog direktora,
smatrajudi da je pravo i obaveza novoizabranog direktora da saoini Izvje gtaj o radu, jer ne hi bibo
logien° da novoizabrani direktor brani 1zvjekaj koji je saoinio njegov prethodnik. Imajuoi u vidu da
je predstavnicima savjeta manjinskih naroda i drugih manjinskih nacionalnih zajednica u Upravnom
odboru Fonda bio istekao mandat, novoizabranim nijesu bili verifikovani mandati, a imajuei u vidu
izrieite zahtjeve pojedinih manjinskih savjeta da u radu Upravnog odbora Fonda, posebno u
odlueivanju o izboru direktora i raspodjeli sredstava Fonda, mogu uaestvovati iskljuolvo novoizabrani
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predstavnici, bili su prinudeni da raspisivanje dva konkursa: za izbor direktora i za raspodjelu
sredstava Fonda pomjere do verifikacije mandata novim elanovima Upravnog odbora iz reda
manjinskih nacionalnih savjeta. Takode, saopgtio je da su u vrijeme saeinjavanja Izvje gtaja u Fondu
boravili i sluibenici Dt'Layne revizorske institucije.

U isto vrijeme sa radom je pooela Radna grupa Ministarstva za ljudska i manjinska prava koja
je imala zadatak da razmotri model funkcionisanja i naein raspodjele sredstava Fonda. Smatrajuoi da
su njihovi izvje gtaji trebali da budu sastavni dio ovog Izvje gtaja kasnilo se sa dostavljanjem 1zvjegtaja
Skupgtini Cite Gore. Direktor Kurtagie je istakao da je napravio i dostavio obiman Izvje gtaj iz razloga
to su na prethodnim sjednicama Odbora za ljudska prava i slobode prilikom razmatranja izvjegtaja

Fonda postavljana brojna pitanja, pa je nastojao da u Izve gtaju za 2012. godinu da odgovore na pitanja
i na primjedbe u vezi sa radom Fonda u prethodnom periodu.

Podsjetio je da je Odluka Upravnog odbora o prvoj raspodjeli sredstava Fonda za zaStitu i
ostvarivanje manjinskih prava za 2012. godinu poni gtena od strane Upravnog suda. U lzvje§taju je
informisao o postupanju Fonda po Presudi Upravnog suda. Takodje, dao je i komentare na rad Radne
grupe za izradu akata o radu Fonda za manjine koju je formirao Odbor za ljudska prava i slobode.
Podsjetio je da je Radna grupa imala zadatak da izvr gi razmatranje i eventualno redefinisanje modela
organizacije i naaina raspodjele sredstava Fonda. Smatra da su poslanici putem Izvje gtaja dobili
kvalitetne informacije o radu Fonda.

Predstavnici NVO "Gradanska alijansa" su, zahvaljujuei Odboru na kontinuirano dobroj
saradnji, podsjetili da su saradnjom poslanika i nevladinog sektora polcrenute brojne teme, kao to su
pitanja koja se odnose na torturu, stanje u zatvorima i pritvorskim jedinicama, LGBT prava i ocijeni I i
da je zajedniaim djelovanjem mnogo toga pobolj gano u navedenim oblastima. Predsjednik NVO
"Gradanska alijansa" je saopgtio da se njihova organizacija uglavnom fokusira na razmatranje
problema koji postoje u na gem drugtvu, ocijenivgi da je Fond jedna od institucija u kojoj tokom
poslednjih pet godina ne vide nikakve pomake. Podsjetio je:

- u Izvjegtajima Evropske komisije o napretku Cite Gore pominje se funkcionisanje Fonda za
zagtitu i ostvarivanje manjinskih prava,

- u Univerzalnom periodienom izvje gtaju Ujedinjenih nacija, takodje,
- Upravni sud Cite Gore je poni gtio Odluku Fonda o raspodjeli sredstava za 2012. godinu,
- Driavna revizorska institucija je dala Preporuke tokom 2011. godine, pa je tokotn kontrolne

revizije 2012. godine utvrdeno da Fond jo g ne funkcionige kako treba i nije ispo gtovao Preporuke, to
je uooljivo u materijalu koji je NVO „Gradanska alijansa" dostavila elanovima Odbora !Jai
odriavanja sjednice,

- I pored konstantnog ukazivanja nevladinog sektora i medija na probleme u ovoj oblasti koji
se jo§ ne rjegavaju iz vie razloga, i dalje je nejasno ko treba da polcrene inicijativu, podsjeCajuoi na
rad Radne grupe koju je formirao Odbor, nakon 6ega je Izvjegtaj sa preporukama poslat Ministarstvu
za ljudska i manjinska prava koji su saopgtili da o tome treba da odluauje Skup gtina kao osnivae
Fonda. Zapravo je proteklo znatajno vrijeme, a prob1emi nijesu rije geni, dok je ogroman novae
potrogen i to, po njihovom mi gljenju, na nacionalistieke projekte koji naru gavaju gradansku drZavu
Cmu Goru i vode ka segregaciji i poveeanju etnioke distance.

- o razlozima zbog kojih nije ranije podnio Izvje gtaj, upitao je da ii u nagim institucijama
postoji "institucionalna memorija" i da Ii zbog kadrovskih promjena treba da se dovodi u pitanje
funkcionisanje institucija. Jasno je da se mora podnijeti izvje gtaj o tome kako institucija funkcioni ge i
na koji naein raspollie sredstvima. Smatra da je do gao trenutak da poslanici kaZu da je vrijeme da se
prekine sa ovakvom praksom rada Fonda. Istakao je da postoji konflikt interesa koji vi ge nije konflikt,
ve6 „harmonija interesa".,

- takode, ukazano je i na tajnost rada Fonda, ukazujuei da se na zahtjeve nevladinog sektora da
prisustvuju sjednicama Upravnog odbora, odgovora da ee na samoj sjednici elanovi Upravnog odbora
odlueiti da ii predstavnik nevladinog sektora màe da prisustvuje, pa se degava da nakon odluke
Upravnog odbora predstavnik nevladinog sektora treba da dode na sjednicu za par minuta,

- saopgtili su da je "Gradanska alijansa" podnijela tuZbu Upravnom sudu i na poslednju
Odluku o raspodjeli sredstava Fonda iz juna 2014. godine, iz razloga to presuda Upravnog suda iz
2013. godine nikada nije izvrgena i
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- mi g ljenja su da se fingiraju pravila i bodovne liste prilikom raspodjele sredstava, zamolivgi
poslanike da pogledaju Presudu Upravnog suda, Preporuke Drlavne revizorske institucije, mikjenja
medunarodnih organizaci,ja i nedavnu Odluku o raspodjeli sredstava Fonda i da nakon toga procijene
kakav je rad Fonda i da zbog toga treba ubrzati i rad na dono genju Predloga zakona o izmjenama i
dopunama Zalcona o manjinskim pravima i slobodama. Pozvali su alanove Odbora za hudska prava i
slobode da ne prihvate Izvjegtaj Fonda za zagtitu i ostvarivanje manjinskih prava za 2012. i lzvje gtaj za
2013. godinu.

Ueestvujuei u raspravi poslanici su:
- Poslanik doc.dr Srda Popovie smatra da nije dobro 2014. godine raspravljati o Izvje gtaju o

radu Fonda za 2012. godinu. Mi g ljenja je da u lzvjekaju nedostaje informacija i o projektima koji
nijesu prihvadeni, jer je tabelamo trebalo dostaviti spisak tih projekata i razloge zbog kojih nijesu
prihvaoeni- pristiglo je 193 projekta, 92 su odbijena, 91 je prihvaCen, dok za deset nema podataka koji
su, smatra, "isparili". Postavio je pitanje da Ii je tih deset nedijom samovoljnom skrajnuto ill je
tehniolca gregka?

- oeekuje od Direktora Fonda odgovore na sva pitanja i optuibe na raeun funkcionisanja
Fonda, kao i da ponudi detaljna obrazloienja,

- Poslanica Sneiana Jonica je saop gtila da je neprihvathivo da Fond za za gtitu i ostvarivanje
manjinskih prava dostavlja Izvje gtaj o radu za 2012. godinu tek 20. maja 2014. godine. Ocijenila je da
su u Izvjegtaju bitne stvari o kojima je trebalo upomati poslanike, izostavljene,

- saopgtha je da je najmanje direlctor Fonda imao pravo da komentari ge i kvalifikuje rad Radne
grupe koju je formirao Odbor za ljudska prava i slobode na nein na koji je to uradio, a da pri tome
sam Fond ne obavlja svoj posao i direktorovi navodi da je rad Radne grupe okonOan na neprimjeren
naain, gto je neprimjerena kvalifikacija od strane direktora Fonda,

- u lzvjegtaju nije predstavljeno kako su dondgene odluke, kojim kriterijumima su se
rukovodili elanovi Upravnog odbora, gta se desilo sa projektima koji su „isparili" i gta je sugtina
podrima i odbijenih projekata,

- saopgtila je da je neprihvathivo da se ne ispunjavaju Preporuke DrZavne revizorske
institucije i postavila pitanje direktoru Fonda otkud mu pravo da u pozitivnom tonu govori o radu
Fonda u godini u kojoj je na Upravnom sudu poni gtena Odluka o raspodjeli sredstava,

- takode, u lzvjegtaju se navodi da se Fond suoeava sa nedostatkom administrativnih
kapaciteta, au ni tome nije krivac Fond, yea Ministarstvo finansija koje nije imalo razumijevanja.
Potom slijedi podatak da je Ministarstvo finansija kasnije imalo razumijevanja, all je Fond procijenio
da u torn momentu ne treba popunjavati slobodna radna mjesta, jer su eekali rezultate rada Radne
grupe koja je pa ocjeni direktora bila „neprimjerena",

- ocijenila je da na lcraju Fond nije ni gta uradio na pobolj ganju administrativnih kapaciteta, jer
su ocijenili da im to ne odgovara, podsjeaajuei da je prethodnih godina Direlctor Fonda govorio kako
nema dovoljno novca i kapaciteta oak ni za ispunjavanje Preporuka Driavne revizorske institucije eije
ispunjavanje ne smije da se dovede u pitanje i onda je Direktor Fonda ba g tada kupio izuzetno
luksuzno auto kako bi na taj naein „doprinio kredibilitetu manjina u druS/tvu",

- dali u Poslovniku o radu Fonda postoje jasna pravila za odrlavanje elelctronske sjedn ice i da
je definisano o kojim temama se moie raspravljati na takvoj sjednici s obzirom da je u 2012. godini

o vrlo va±noj temi odrlana elelctronska sjednica,
- Poslanik mr Dritan Abazovio je saop gtio da nema osnova i logike da Odbor podrZi lzvjegtaj

Fonda za 2012. godinu zato to nije ispo gtovana Presuda Upravnog suda,
- saopkio je da godinama postoje problemi u Fondu i poku gava se napraviti nova

reorganizacija koja bi trebala da doprinese rje gavanju tih problema. SloZio se sa 90% ocjena koje je o
radu Fonda dao predsjednik NVO „Gradanska alijansa", s tim to je naglasio da ne treba
generalizovati da su svi projelcti koje je Fond podriao nacionalistioki, jer ima i projekta koji su vrlo
dobri,

- istakao je da atak na Fond nije napad na manjine i da su svi duni, bez obzira na kulturni i
nacionalni identitet, da obezbijede da raspodjela sredstava i projekata bude to kvalitetnija i odgovora
onom to bi Fond trebao da radi,

- da Skupgtina, kao osnivae Fonda, treba to prije da se posveti regulisanju rada Fonda za
manjine-moraju se konstatovati problemi i za njihovo rjegavanje treba preduzeti konkretne mjere,
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- Poslanik Milutin Dukanovie je saop gtio da Nova srpska demolcratija ne pristaje da postoji
Srpski nacionalni savjet i ne podrlava njegovo finansiranje iz Fonda, te da je to jedan od razloga zagto
neae prihvatiti Izvje gtaj. Istakao je da nije saglasan sa tim da Srbi treba da ostvaruju prava kao
manjinski narod, jer ih u Crnoj Gori ima oko 30 odsto. Naveo je da se novae koji dobija Srpski
nacionalni savjet koristi za politieki °bra:dun sa Novom srpskom demokratijom i Demokratskim
frontom, a prilikom raspodjele sredstava postoji konflikt interesa, jer elanovi Upravnog odbora
sredstva dodjeljuju svojim bliskim nevladinim organizacijama,

- migljenja je da Upravni odbor ne mole sam sebi da daje novae.

Direktor Fonda za zagtitu i ostvarivanje manjinskih prava Safet Kurtagid negirao je navode
elanova Odbora i predstavnika civilnog sektora, naglagavajuoi da je u funkcionisanju Fonda postignut
napredak, a konstatacija da u Fondu nije postignut napredak, ne samo da nije taena, yea je i
zIonamjerna. Naglasio je da postepeno otklanjaju slabosti koje su postojale u funkeionisanju i
raspodjeli sredstava, pa se iz godine u godine postile bitan napredak. Ocjena da se mil ionska sredstva
dijele za nacionalistioke projekte i projekte koji uni gtavaju grartnnsku Crnu Goru po miSljenju
direktora Kurtagioa je posledica nedovoljne obavije gtenosti o radu i zadacima Fonda ili je
zlonamjerna. Podsjetio je da je Fond osnovan radi podr gke projektima koji se have oeuvanjem i
zakitom manjinskih posebnosti u oblasti nacionalnog, etnielcog, kulturnog, jezialcog i vjerskog
identiteta. Ako je to osnovna definicija Fonda i ako se raspodjela sredstava vr g i po odredbama
defmisanim Zakonom, onda se pojmovi ne shvataju na pravi naein. Ocijenio je da je predsjednik
Gradanske alijanse na prili6no grub naein okaralcterisao rad Fonda tako da je za njega sve'Sto je
saopgtio neprihvatljivo. Direktor Fonda je saop gtio da predstavnici Gradanske alijanse nijesu podnosili
tuibu Upravnom sudu u godini kada su bill obuhvadeni raspodjelom sredstava Fonda, a za sve °stale
godine podnosili su I tulbe i Icrivione prijave,

- saopkio da se podaci o projektima mogu nth na web sajtu Fonda, a u Izvjegtaju je saino broj
tih projelcata. Saopgtio je da daju detaljna obrazIolenja za svaku odluku, i o podrlanim i o projektima
koji nijesu dobili podrgku. Ocjene da Fond dijeli sredstva nezakonito su neprihvatljive, s obzirom na
sastav Upravnog odbora Fonda kojeg su u poeetku Oita poslanici, predstavnici nacionalnih
manjinskih savjeta i predstavnik Ministarstva za ljudska i manjinska prava, to je jasna garancija da
predstavnici talcvih institucija tie& raditi onako kako ne treba.

U vezi sa kvalifikovanjem rada Radne grupe saop gtio je da je te komentare uradio u svojstvu
elana Radne grupe, a ne direlctora Fonda kako hi elanovima Odbora za ljudska prava i slobode i
poslanicima Slcupkine Cite Gore stavio do znanja da rad te Radne grupe nije zavr gen, a da su
zakljuOci donegeni, kako je naveo, nasumieno i da talc° nasumiono done geni zakijueci ne obavezuju ni
njega, niti bib koga, jer su, po njegovoj ocjeni, iskonstruisani i ne predstavljaju su§tinu onoga to je
radila Radna grupa.

Odluke o raspodjeli sredstava donose se pojedin gno za svaki projekat, komisije predlaZu, a
Upravni odbor glasanjem usvaja odluke i potrebna je veoina od ukupnog broja elanova Upravnog
odbora, tj. osam glasova za svaku odluku. Konaena odluka predstavlja zbir svih pojedinaanih odluka.
Direktor Fonda ne odlueuje o dodjeli sredstava, niti uOestvuje u obrazIaganju predloga, all to ne znaei
da ne snosi odgovornost za done gene odluke.

Oeekuje da de Radna grupa Ministarstva za ljudslca i manjinska prava predloZiti da se
izmjenama i dopunama Zakona o manjinskim pravima i slobodama donesu novi akti o radu Fonda i
nada se da óe to dovesti do pobolj ganja, iako ima utisak da je i rad te Radne grupe naglo prekinut.

Na komentare da i Srpski nacionalni savjet dobija sredstva od Fonda odgovorio je da je Srpski
nacionalni savjet konstituisan kao i svaki drugi u Crnoj God i da shodno tome imaju pravo da
apliciraju i dobijaju sredstva u raspodjeli sredstava Fonda za zagtitu i ostvarivanje manjinskih prava.
Na pitanje da Ii su predstavnici manjinskih nacionalnih savjeta koju su elanovi Upravnog odbora
Fonda u konfliktu interesa, direlctor Fonda je odgovorio da su od Komisije za spredavanje sukoba
interesa dobili tumatenje da nijesu i da samo ne mogu ueestvovati u dono genju odluke o svojim
projelctima, a imaju pravo da konkurigu.

- Leon Djokaj, pomoonik ministra za ljudska i manjinska prava je saop gtio da u raspodjeli iz
2012. godine koju je oborio Upravni sud nije uoestvovao, odnosno da je ueestvovao u radu Upravnog
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odbora, au i ne i u donoknju odluka. Veoma mall broj multietniekih projekata se podrlava, a te god ine
konkretno nije podrZan nijedan multietnieki projekat,

- Poslovnikom o radu Fonda nije definisano odrZavanje elektronskih sjednica,
- ne s1a2e se da organizacije koje se bave ljudskim pravima ne mogu da apliciraju sa

projektom koji se floe manjinskih prava ukoliko se tiee odredene nacionalne manjine. Podsjetio je da
su nekad takvi projekti dobijali podku, a u drugim situacijama nijesu,

- izrazio je nadu i oeekivanje da oe se izmjenama i dopunama Zakona o manjinskim pravima i
slobodama detaljno regulisati rad Fonda za zakitu i ostvarivanje manjinskih prava.

Predsjednik Odbora za ljudska prava i slobode, dr Hall! Dukovid je ocijenio da je u radu
Fonda bibo odredenih nepravilnosti o Oemu je bib o Meal i u nekolika Izvjekaja Evropske komisije o
napretku Crne Gore. Postoje i odredeni pozitivni pomaci u radu Fonda. Jedno vrijeme dodjela
sredstava se vr g ila na osnovu procentualnog ueeka manjina u strukturi stanovnikva. Kasnije je ta
odredba Zakona izmijenjena, pa se odlueivalo na osnovu kvaliteta projekata. Minjenja je da je jedan
mali broj projekata bio na granici nacionalistiekog. Medutim, postoji veliki broj projekata koji su
veoma dobri, a najbolja adresa, maltene i jedina, za dobijanje sredstava za realizaciju projekata
manjinskih naroda jeste Fond za zakitu i ostvarivanje manjinslcih prava.

Mora se priznati da je Fond u velikoj mjeri opravdao svoje postojanje. Predsjednik Odbora je
podsjetio na iskustvo sa kojim su elanovi Odbora upomati prilikom studijske posjete Parlamentu
Hrvatske i uvjerili se da podnosioci projekata koji dobiju sredstva za njihovu realizaciju, potpisuju
izjavu, a nakon toga ako ne podnesu izvje§taj iii sredstva utrok nenamjenski, ne samo da moraju
sredstva vratiti, ve6 i lcrivieno odgovaraju. Smatra da bi i u Cmoj Gori to trebalo detaljnije urediti.

Predsjednik je saopkio da su projekti dobri, au i problem je u troknju sredstava, tako da se
mora vie raditi na prgenju realizacije projekata. U vezi sa sastavom Upravnog odbora Fonda,
mi§ljenja je da predstavnici nacionalnih savjeta ne treba da budu u Upravnom odboru ukoliko se
sredstva dijele nacionalnim savjetima.

Predsjednik Odbora je ocijenio da je Fond doprinio pobollganju pololaja manjinskih naroda, a
sloZio se sa poslanikom Abazovidem da se ovdje ne „sudi" manjinama, ved govori o radii jedne
institucije koja se bavi manjinama. lzrazio je uvjerenje da de se funkcionisanje Fonda detaljnije
regulisati izmjenama i dopunama Zakona o manjinskim pravima i slobodama. Pozvao je alanove
Odbora da prihvate lzvjegtaj Fonda, uz nadu da de se rad Fonda poboljkti putem predstojedih izmjena
Zakona planiranog Programom Vlade za III kvartal 2014. godine.

Nakon rasprave za Izvjekaj o radu Fonda za zakitu i ostvarivanje manjinskih prava za

2012. godinu tri poslanika su glasala "za", dok su tri poslanika bila "protiv".

Odbor za ljudska prava i slobode, zbog ishoda glasanja (tri glasa "za" i tri glasa "protiv")

nema predlog prema Skupitini o Izvjegtaju o radu Fonda za za gtitu i ostvarivanje manjinskih

prava za 2012. godinu.

Poslanici Snelana Jonica, mr Dritan Abazovid i Milutin Dukanovid su izdvojili miqenje.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupkine, odreden je poslanik dr Halil Dukovie,

predsjednik Odbora.
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